

Title (en)

Device for regulating the force of the blank holder in a press.

Title (de)

Vorrichtung zur Kraftregulierung der Niederhalter einer Presse.

Title (fr)

Dispositif de régulation de la force de serre-flan dans une presse.

Publication

EP 0475923 A1 19920318 (FR)

Application

EP 91870129 A 19910822

Priority

BE 9000841 A 19900830

Abstract (en)

Fluid-actuated regulating device intended to be placed between a blank holder and the sliding member which serves to move the blank holder. It comprises, for example, a body (11) intended to be mounted on the abovementioned sliding member (4) so as to be driven by the latter, the said body (11) housing at least one compact fluid-actuated cylinder (12) and comprising at least one conduit (13) for the intake of a pressurised fluid into the cylinder(s) (12), the piston (15) of each cylinder being attached to a movable member (16), intended to engage with and move the blank holder (3) in relation to the said body (11), so that, when the movement of the abovementioned sliding member is stopped by a stop (18), before the blank holder (3) has come into contact with a blank placed on the die (2), the force exerted by the blank holder on the said blank is determined by the pressure of the fluid injected into the said cylinder (12) and may vary during the course of the deep-drawing cycle. <IMAGE>

Abstract (fr)

Dispositif de régulation fluidique destiné à être placé entre un serre-flan et l'organe coulissant servant à déplacer le serre-flan. Il comprend par exemple un corps (11) destiné à être monté sur l'organe coulissant (4) précité de manière à être entraîné par celui-ci, ledit corps (11) logeant au moins un vérin fluidique compact (12) et comportant au moins un conduit (13) pour l'amenée d'un fluide sous pression dans le(s) vérin(s) (12), le piston (15) de chaque vérin étant attaché à une organe mobile (16) destiné à coopérer avec et déplacer le serre-flan (3) par rapport audit corps (11), de manière que, lorsque le déplacement de l'organe coulissant précité se trouve arrêté par une butée (18), avant que le serre-flan (3) ne soit venu en contact avec un flan placé sur la matrice (2), la force exercée par le serre-flan sur ledit flan soit déterminée par la pression du fluide injecté dans ledit vérin (12) et puisse varier au cours du cycle d'emboutissage. <IMAGE>

IPC 1-7

B21D 22/22; B21D 24/08

IPC 8 full level

B21D 22/22 (2006.01); **B21D 24/08** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B21D 22/22 (2013.01 - EP US); **B21D 24/08** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [X] GB 1481202 A 19770727 - METAL BOX CO LTD
- [Y] GB 2116099 A 19830921 - BULSO JOSEPH DANIEL
- [A] US 4392368 A 19830712 - FOLKESSON HANS [SE], et al
- [A] US 4745792 A 19880524 - STORY JAMES M [US], et al
- [A] US 2294451 A 19420901 - WALTER ERNST
- [A] US 2290743 A 19420721 - WALTER ERNST
- [A] US 2214635 A 19400910 - WALTER ERNST
- [Y] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN, Vol. 9, No. 124 (M-383)[1847] 29 Mai 1985; & JP-A-60 009 526 (TOYOTA JIDOSHA K.K.) 18 Janvier 1985, Abrégé.

Cited by

BE1010313A3; CN106001227A; US5626048A; EP3181257A3; EP0589370A1; CN109290477A; EP1985389A3; EP1602419A1; FR2955272A1; CN104138953A; US8156780B2; WO2011086263A1; WO9746337A1; WO2005120741A3

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0475923 A1 19920318; EP 0475923 B1 19940706; AT E108102 T1 19940715; BE 1004564 A3 19921215; DE 69102744 D1 19940811; DE 69102744 T2 19950209; ES 2065665 T3 19950216; US 5477723 A 19951226

DOCDB simple family (application)

EP 91870129 A 19910822; AT 91870129 T 19910822; BE 9000841 A 19900830; DE 69102744 T 19910822; ES 91870129 T 19910822; US 75140991 A 19910828